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Naftai – nē, koksnei – jā! 

Nav svarīgi, vai zem koka siju balstīta jumta sēžam pie pusdienu galda, dīvānā lasām 
grāmatu vai glaudām tālruni uz porcelāna troņa, koksne ir mums visapkārt. 
Neatņemama, pašsaprotama, kā gaiss, ūdens, siltums. Tā tas ir bijis un vienmēr būs. 

Pat daudz vairāk. Pasaule strauji un nenovēršami mainās. Fosilajai ekonomikai tiek 
pateikts lēns, bet stingrs “nē”. Kāpēc? Neizbēgami tuvojas brīdis, kad nafta un gāze gluži 
vienkārši beigsies. Alternatīva ir bioekonomika, kur koksne kā resurss spēlē pirmo vijoli - 
ar laiku tā aizstās visu, ko šobrīd iegūstam no naftas.  Varam priecāties, ka Eiropa 
attīstās kā bioekonomikas un aprites ekonomikas pasaules līderis – tās ir ne tikai mūsu 
mājas, bet arī galvenais saražoto produktu tirgus. 
Tāpēc mums ir pašiem sev jāuzdod pavisam cits, daudz svarīgāks jautājums. Vai 
mēs vēlamies šos Eiropā aizvien pieprasītākos ikdienas koksnes produktus ražot 
Latvijā? Nodrošināt darbu, nodokļus un investīcijas, kas vairo sabiedrības labklājību? 
Mūsu atbilde ir “jā”! Mēs nevēlamies iet destruktīvo “Krievijas gāzes” ceļu, arī koksnes 
produktos savā zemē un Eiropā vairojot atkarību no tālu, ne vienmēr draudzīgu valstu 
importa. Mēs nevēlamies būt pircēji un lūdzēji, lai kā arī kāds negribētu iegalvot, ka tas ir 
“pareizi”. Mēs esam ražotāji un inovatori!  

Latvijas vērtīgākais dabas resurss ir mūsu auglīgā zeme. Mums ir visi 
priekšnoteikumi, lai bioekonomikā būtu vadošais pasaules reģions. Taču, lai tas notiktu, 
auglīgā zeme jāizmanto efektīvi, bet koksnes pārstrādē jātiecas uz pēc iespējas 
augstāku pievienotās vērtības līmeni. 
Mēs atbalstām izpratni par līdzsvarotu ilgtspēju, taču absolūti nepiekrītam visā Eiropā 
unificētai pieejai, kas tiešā veidā aprobežo mūsu tiesības būt saimniekiem savā zemē. 
Vides aizsardzības un klimata mērķus nevar sasniegt kontinenta Dienvidos un Ziemeļos 
vienādi. Jārīkojas lokāli, izprotot esošo situāciju un nākotnes iespējas katrā reģionā, 
katrā valstī.  

Tāpēc Latvijas lēmumiem jābalstās vietējās zinātnes pētījumos. Tos nevar veikt 
atsevišķi «eksperti», tie nevar būt kampaņveidīgi vai politiskās vienošanās rezultāts 
priekšvēlēšanu gaisotnē. Tikai zinātniskās institūcijas ar garu ekonomikas un zemes 
izmantošanas pētniecības vēsturi spēj nodrošināt objektīvus datus un secinājumus. 
Mēs uzticamies zinātnei, nevis pieņēmumiem. 

Ir laiks drosmīgiem un pārdomātiem lēmumiem PAR Latvijas ekonomisko 
dzīvotspēju, sabiedrības labklājību un drošību. Mums visiem –  politiķiem, ierēdņiem, 
uzņēmējiem, izglītības un zinātnes pārstāvjiem – kopīgi jāveicina vietējās bioekonomikas 
attīstība, jo tā IR mūsu Latvijas iespēja. Mēs nedrīkstam nostādīt sevi zaudētāja pozīcijā. 
"Naftai – nē, koksnei – jā!" 
Šis ir mūsu vēstījums  – Latvijai, Eiropai, pasaulei! Tā ir mūsu iespēja un atbildība 
nākamo paaudžu priekšā. 
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No to oil, yes to wood! 

Whether we’re sitting at the dining table under a wood-beamed roof, reading a book on 
the sofa, or swiping our phones whilst seated on the porcelain throne, wood is all 
around us. Wood is as indispensable and self-evident as air, water and warmth. It has 
always been and will always be that way. 

Even more. The world is inevitably changing and doing so rapidly. A slow but firm ‘no’ has 
been said to the fossil-fuel economy. Why? The moment is inevitably approaching when 
oil and gas will simply run out. The alternative is a bio-economy, where wood as a 
resource plays the primary role – eventually replacing everything we currently get from 
oil. We can be happy that Europe is emerging as a world leader in the bio-economy and 
circular economy – it is not only our home but also the main market for the products we 
produce. 
So we need to ask ourselves a different, much more important question. Do we 
want to produce these everyday wood products, which are increasingly in demand 
in Europe and Latvia? To provide the jobs, taxes and investment that boost our society’s 
prosperity? Our answer is “yes”! We don’t want to go down the destructive road of 
‘Russian gas’, increasing our dependence on imports from distant, not always friendly, 
countries, which includes wood products at home and in Europe. We don’t want to be 
buyers or beggars, no matter how much someone may tell us it’s the ‘right’ way. We are 
producers and innovators!  

Latvia’s most precious natural resource is our fertile land. We have all the ingredients 
to be a world leader in bio-economy. But, this requires the efficient use of fertile land 
and the highest possible level of added value in wood processing. 
We support an understanding of balanced sustainability, but we strongly disagree with a 
Europe-wide approach that directly restricts our right to be stewards of our own land. 
Environmental and climate objectives cannot be achieved in the same way in the South 
and North of the continent. We need to act locally, understanding the current situation 
and future opportunities both in each region and in each country.  

This is why Latvia’s decisions must be based on local scientific research. They 
cannot be carried out by individual ‘experts’, and they cannot be campaign-like or the 
result of a political agreement in the run-up to an election. Only scientific institutions 
with a long history of economic and land-use research can provide objective data and 
conclusions. We trust science, not assumptions. 
It is time to make bold and thoughtful decisions FOR Latvia’s economic viability, 
public welfare and security. All of us – politicians, civil servants, businesses, 
representatives of education and science – must work together to promote the 
development of a local bio-economy because this IS an opportunity for Latvia. We must 
not put ourselves in a losing position. 

“No to oil, yes to wood!” 
This is our message – to Latvia, to Europe, and to the world! It is both an opportunity and 
also our responsibility to future generations. 


